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Rezultatų pristatymo išrašas  
Pristatymas investuotojams: 2024 m. 9 mėn. rezultatai 
2024 m. lapkričio 13 d., 13 val. Vilniaus laiku / 11 val. Londono laiku 

 

Pastaba  
Esant neatitikimams tarp lietuvių ir anglų kalbos versijų, pirmenybė teikiamai anglų kalba parengto 
dokumento turiniui.  

Pristatymo dalyviai  
Darius Maikštėnas, valdybos pirmininkas, „Ignitis grupės“ vadovas  
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas  
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė  
 

Pristatymas  
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė  
 
[1 skaidrė] 
 
Laba diena, ponios ir ponai, sveikinu prisijungus prie „Ignitis grupės“ 2024 m. 9 mėn. rezultatų 
pristatymo. Ačiū, kad prisijungėte. Aš – Ainė Riffel-Grinkevičienė, ryšių su investuotojais vadovė, 
moderuosiu šiandienos pristatymą. Pristatymo metu „Ignitis grupės“ vadovas ir finansų vadovas 
pristatys ataskaitinio laikotarpio strateginius ir finansinius rezultatus. 
 
Po to atsakysime į jūsų klausimus. Prieš pradedant norėčiau priminti, kad šiandienos pristatyme yra 
pareiškimų dėl ateities, kuriems būdinga rizika ir neapibrėžtumas. Šie teiginiai yra grįsti dabartine 
vadovybės nuomone, lūkesčiais ir prielaidomis, o faktiniai rezultatai gali reikšmingai skirtis nuo išsakytų 
ar numanomų rezultatų. Na o dabar perduodu žodį Dariui, kuris pradės nuo strateginių rezultatų 
apžvalgos. 
 
Darius Maikštėnas, valdybos pirmininkas, „Ignitis grupės“ vadovas 
 
[5 skaidrė] 
 
Laba diena. Norėčiau pradėti nuo 2024 m. 9 mėn. rezultatų apžvalgos.  
 
Pirmiausia – strategijos įgyvendinimas. Tęsėme Žaliųjų pajėgumų Portfelio plėtrą ir iš viso Portfelį 
padidinome apie 600 MW iki 7,7 GW, t. y. padidinome tiek Užtikrintus, tiek Veikiančius pajėgumus. Be 
to, pasiekėme reikšmingus projektų vystymo etapus. Silezijos VP II ir Kelmės VP patiekė pirmąją elektrą 
į tinklą bei priėmėme Galutinį investicinį sprendimą dėl Tumės saulės parko. 
 
Toliau – mūsų tvarumo iniciatyvų pažanga. Mūsų Žaliosios gamybos dalis siekė 83,6 proc. Sumažinome 
2 apimties emisijas 34,5 proc. Užfiksavome geresnius nei planuota darbuotojų ir rangovų TRIR rodiklius. 
Taip pat išlaikėme aukštus ASV reitingų įvertinimus.  
 
Ir galiausiai, kalbant apie finansinius rezultatus, padidinome mūsų Koreguotą EBITDA 15,0 proc. iki 397,0 
mln. Eur ir išlaikėme stiprų balansą. Tai patvirtinta ir „S&P“ mums suteiktas „BBB+“ kredito reitingas su 
stabilia perspektyva. Be to, už 2024 m. 6 mėn. laikotarpį siūlėme išmokėti 0,663 Eur dividendą už akciją. 
Vadovaudamiesi Dividendų politika, išmokėjome dividendus už pirmąjį šių metų pusmetį. 
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Atsižvelgdami į stiprius mūsų Žaliųjų pajėgumų rezultatus, padidinome visų 2024 metų Koreguoto 
EBITDA prognozę ir atnaujinome Investicijų prognozę. Dabar šiuos rezultatus apžvelkime detaliau. 
 
[6 skaidrė] 
 
Kaip minėjau, šiais metais jau padidinome mūsų Žaliųjų pajėgumų Portfelį apie 600 MW, nuo 7,1 GW iki 
7,7 GW. Tai daugiausiai lėmė plyno lauko investicijų portfelio plėtra, nes užsitikrinome sklypus hibridinių 
projektų vystymui Latvijoje bei užsitikrinome prisijungimą prie tinklo savo pirmiesiems elektros 
energijos kaupiklių sistemų (BESS) projektams Lietuvoje. Taip pat padidinome mūsų Užtikrintus 
pajėgumus apie 200 MW, nuo 2,9 GW iki 3,1 GW. Tumės SP Latvijoje pasiekė statybų etapą. Palyginti 
su 2023 m. pabaiga, padidinome Veikiančius pajėgumus apie 100 MW (nuo 1,3 GW iki 1,4 GW), nes trys 
mūsų projektai pasiekė komercinės veiklos pradžią: Silezijos VP Lenkijoje bei Vilniaus KJ biokuro 
blokas ir Tauragės SP (abu Lietuvoje). Žvelgiant į Portfelio sudėtį, ir toliau didžiausią jo dalį sudaro vėjo 
projektai, kurių dalis siekia 4,6 GW. Dauguma projektų vystomi Lietuvoje, jų galia siekia 4,5 GW ir jie 
sudaro didžiausią gamybos pajėgumų Portfelio dalį – 6,3 GW. 
 
[7 skaidrė] 
 
Toliau apžvelkime projektų įgyvendinimo pažangą. Be dviejų projektų (300 MW Kelmės VP Lietuvoje ir 
137 MW Silezijos VP Lenkijoje), kurie neatsilieka nuo plano, t. y. jau statomi ir gamina elektrą, dar 
priėmėme Galutinis investicinį sprendimą dėl 174 MW Tumės SP Latvijoje. Po ataskaitinio laikotarpio 
priėmėme sprendimus dalyvauti antrojo Lietuvos 700 MW jūrinio vėjo parko konkurse ir ieškoti 
partnerių. Dėl nepakankamo dalyvių skaičiaus, anksčiau organizuotas konkursas neįvyko. Antrasis 
konkursas prasidės 2024 m. lapkričio 18 d., o Valstybinė energetikos reguliavimo taryba turėtų 
paskelbti laimėtoją iki 2025 m. balandžio mėn. pabaigos. 
 
[8 skaidrė] 
 
Galiausiai, apžvelkime mūsų tvarumo iniciatyvų pažangą. Palyginti su tuo pačiu laikotarpiu praeitais 
metais, Pagamintos elektros energijos (neto) kiekis padidėjo 35,0 proc. iki 1,89 TWh dėl naujų Žaliųjų 
pajėgumų, t. y. Mažeikių VP, Silezijos VP I ir Vilniaus KJ biokuro bloko, veiklos. Nepaisant to, mūsų 
Žaliosios gamybos dalis sumažėjo 5,3 p. p. iki 83,6 proc. dėl atitinkamai išaugusios gamybos Rezervinių 
pajėgumų segmente, Elektrėnų komplekse.  
 
Mūsų ŠESD emisijos, apskaičiuotos pagal rinkos metodą, buvo 19,7 proc. didesnės nei 2023 m. 9 mėn., 
daugiausiai dėl išaugusių kitų (biologinės kilmės) emisijų vykdant Vilniaus KJ biokuro bloko veiklą. 
Nepaisant to, 2 apimties emisijos sumažinome 34,5 proc. naudojant AEI kilmės garantijas padengti dalį 
Kruonio HAE sunaudotos elektros energijos ir dalį elektros skirstymo tinklų nuostolių.  
 
Toliau – sauga. Mūsų darbuotojų ir rangovų TRIR rodikliai siekia atitinkamai 1,18 ir 0,37 ir yra geresni nei 
planuota. Be to, mirtinų nelaimingų atsitikimų neturėjome.  
 
Galiausiai – mūsų ASV įvertinimai ir reitingai. Ir toliau išlaikome aukštus reitingus tarp energetikos 
sektoriaus įmonių. 
 
Baigiau strateginių rezultatų apžvalgą ir perduodu žodį Jonui, kuri apžvelgs finansus. 
   
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
[10 skaidrė] 
 
Ačiū, Dariau. Norėčiau pradėti nuo 2024 m. 9 mėn. finansinių rezultatų apžvalgos.  
 
Vėl pasiekėme stiprių rezultatų. Koreguotas EBITDA padidėjo 15,0 proc., o Koreguotas grynasis pelnas 
– 10,5 proc. Augimą lėmė geresni Žaliųjų pajėgumų ir Tinklų segmentų rezultatai.  
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Investicijos išliko istoriškai aukštame lygyje ir siekė 583,7 mln. Eur.  
 
ROCE išaugo iki 10,3 proc., daugiausiai dėl didesnio Koreguoto EBITDA.  
 
Svertiniai rodikliai išliko stiprūs – FFO / Grynoji skola siekė 34,2 proc., o Grynoji skola / Koreguotas 
EBITDA siekė 2,7 karto. Todėl „S&P Global Ratings“ paliko galioti „BBB+“ Grupės kredito reitingą su 
stabilia perspektyva.  
 
Galiausiai, neeilinis visuotinis susirinkimas, vykęs rugsėjo mėn., priėmė sprendimą išmokėti 0,663 Eur už 
vieną akciją (iš viso – 48,0 mln. Eur) už 2024 m. I pusm. Šis sprendimas visiškai atitinka mūsų Dividendų 
politiką. 
 
[11 skaidrė] 
 
Dabar atidžiau apžvelkime pagrindinius veiklos rodiklius.  
 
Pradėkime nuo Koreguoto EBITDA, kuris išaugo 15,0 proc. ir siekė 397,0 mln. Eur. Žaliųjų pajėgumų 
segmento EBITDA išaugo 17,0 proc. iki 181,0 mln. Eur dėl naujų pajėgumų veiklos pradžios ir užfiksuotų 
didesnių elektros kainų dėl mūsų pajėgumų lankstumo. Tinklų segmento EBITDA taip pat išaugo ir siekė 
165,6 mln. Eur, daugiausiai dėl didesnio RAB, kurio augimą lėmė tęsiamos Investicijos į mūsų elektros 
tinklą, ir didesnis reguliuojamas WACC, kuris atspindi išaugusias palūkanų normas. Rezultatui taip pat 
įtakos turėjo laikinas kiekio efektas, kuris pakeis kryptį per paskutinįjį ketvirtį. Rezerviniai pajėgumai 
uždirbo 36,7 mln. Eur EBITDA – 1,6 mln. Eur mažiau nei praeitais metais. Tuo tarpu Sprendimų klientams 
EBITDA sumažėjo 9,8 mln. Eur ir nukrito iki 11,1 mln. Eur. Sumažėjimą lėmė mažesnis dujų tiekimo verslo 
klientams EBITDA. Neigiamą poveikį iš dalies atsvėrė mažesni elektros tiekimo privatiems klientams 
nuostoliai bei geresni elektros tiekimo verslo klientams Latvijoje ir Lenkijoje rezultatai. 
 
[12 skaidrė] 
 
Dabar apžvelkime kiekvieno segmento EBITDA detaliau.  
 
Pradedant nuo Žaliųjų pajėgumų segmento, jo rezultatas ir toliau sudaro didžiausią Grupės Koreguoto 
EBITDA dalį, t. y. 45,6 proc. Grupės Koreguoto EBITDA. Pagrindiniai augimo veiksniai, lėmę 17 proc. 
augimą, palyginti su 2023 m. 9 mėn., buvo: pirma – naujų pajėgumų (Mažeikių VP ir Vilniaus KJ biokuro 
bloko Lietuvoje bei Silezijos VP I Lenkijoje) veiklos pradžia; antra – užfiksuotos didesnės elektros 
kainos, daugiausiai dėl pajėgumų lankstumo; trečia – didesnis elektros kiekis, kurį lėmė Kruonio HAE 
gamyba dėl didesnių kainų svyravimų rinkoje. Tačiau augimą iš dalies atsvėrė didesnės OPEX dėl 
tęsiamos intensyvios plėtros. 
 
[13 skaidrė] 
 
Pereikime prie Tinklų segmento. Pagrindinės priežastys dėl segmento Koreguoto EBITDA augimo 
buvo: laikinas kiekio efektas, kuris pakeis kryptį per paskutinį šių metų ketvirtį; didesnis reguliuotojo 
nustatytas WACC, kuris išaugo nuo 4,1 proc. 2023 m. iki 5,1 proc. 2024 m. ir kuris atspindi išaugusias 
palūkanų normas; didesnis RAB, kuris išaugo 10,8 proc., nuo 1,4 mlrd. Eur iki 1,6 mlrd. Eur dėl tęsiamų 
investicijų į elektros tinklą. Svarbu paminėti, kad po ataskaitinio laikotarpio reguliuotojas nustatė leistiną 
pajamų lygį 2025 m. – RAB padidintas 13,3 proc. iki 1,8 mlrd. Eur (augimas atspindi tęsiamą investicijų 
programą), o WACC – iki 5,8 proc. 
 
[14 skaidrė] 
 
Toliau, stiprius Rezervinių pajėgumų segmento rezultatus užfiksavome tiek 2024, tiek 2023 m. 9 mėn. 
laikotarpiais, nes be reguliuojamų pajamų dar išnaudojome galimybes uždirbti papildomą grąžą rinkoje. 
Tačiau, dėl išskirtinių sąlygų uždirbti papildomą grąžą rinkoje 2023 m. I ketv., palyginti su 2023 m. 9 
mėn., EBITDA sumažėjo nuo 38,3 mln. Eur iki 36,7 mln. Eur. 
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[15 skaidrė] 
 
Galiausiai, Sprendimų klientams segmento Koreguotas EBITDA, palyginti su praeitais metais, sumažėjo 
9,8 mln. Eur. ir siekė 11,1 mln. Eur. Sumažėjimą lėmė keli veiksniai. Sumažėjimą lėmė mažesni dujų 
tiekimo verslo klientams rezultatai. Tačiau, sumažėjimą iš dalies atsvėrė mažesni elektros tiekimo 
privatiems klientams nuostoliai bei geresni elektros tiekimo verslo klientams Latvijoje ir Lenkijoje 
rezultatai. 
 
[16 skaidrė] 
 
Toliau, Investicijos. Mūsų Investicijos išliko istoriškai aukštame lygyje ir siekė 583,7 mln. Eur, nors ir 
sumažėjo 7,9 proc., palyginti su 2023 m. 9 mėn. 57 proc. Investicijų buvo nukreipta į Žaliųjų pajėgumų 
segmentą, o 37 proc. – į Tinklų segmentą.  
 
Investicijos į Žaliųjų pajėgumų segmentą siekė 335,2 mln. Eur ir sumažėjo 7,4 proc., daugiausiai dėl 
sėkmingai užbaigtų keleto didelių projektų: Silezijos VP I ir Vilniaus KJ biokuro bloko, o Silezijos VP II 
pasiekė paskutinį vystymo etapą ir komercinės veiklos pradžią turėtų pasiekti 2025 m. I ketv.  
 
Į Tinklų segmentą investavome 217,1 mln. Eur, daugiausiai – į elektros tinklo plėtrą ir priežiūrą. Palyginti 
su 2023 m. 9 mėn., investicijos sumažėjo 12,0 proc., nes išmaniųjų skaitiklių diegimo projektas artėja 
prie pabaigos. 
 
[17 skaidrė] 
 
Žvelgiant į Grynojo apyvartinio kapitalo skaičius, nuo 2023 m. rugsėjo mėn. jis sumažėjo 46,4 proc., o 
nuo 2023 m. gruodžio mėn. – 33,7 proc. ir 2024 m. III ketv. pabaigoje siekė 116,2 mln. Eur. Pagrindinės 
sumažėjusio Grynojo apyvartinio kapitalo priežastys buvo mažesnės prekybos gautinos sumos, 
daugiausiai dėl mažesnių energijos kainų ir mažesnio parduoto kiekio, bei mažesnės kitos gautinos 
sumos. 
 
[18 skaidrė] 
 
Viską sudėjus, FCF rodiklis, buvo neigiamas, bet geresnis nei tikėjomės, ir siekė -124,5 mln. Eur. Šį 
rezultatą lėmė atliktos Investicijos, kurios viršijo Koreguoto EBITDA ir Grynojo apyvartinio kapitalo 
pokyčius. 
 
[19 skaidrė] 
 
Toliau – finansinio sverto rodikliai. Mūsų Grynoji skola išaugo 10,0 proc. ir 2024 m. III ketv. pabaigoje 
siekė 1,4 mlrd. Eur. FFO / Grynoji skola pagerėjo iki 34,2 proc. ir gerokai viršija kredito reitingų 
agentūros „S&P“ nustatytą 23 proc. ribą, reikalingą „BBB+“ kredito reitingui išlaikyti. Grynoji skola / 
Koreguotas EBITDA išliko stabilus ir siekė 2,7 karto. 
 
Atitinkamai „S&P“ paliko galioti „BBB+“ kredito reitingą su stabilia perspektyva. 
 
[21 skaidrė] 
 
Galiausiai – mūsų 2024 m. prognozė. Atsižvelgdami į geresnius nei tikėtasi pirmų devynių mėnesių 
rezultatus, didiname visų 2024 m. Koreguoto EBITDA prognozę iki 480–500 mln. Eur. Verslo segmentų 
Koreguoto EBITDA prognozės nekito.  
 
Taip pat atnaujinome šių metų Investicijų prognozę – 750–900 mln. Eur. Tai daugiausiai susiję su 
laikotarpiu, kada bus atliekamos Investicijos į Žaliuosius pajėgumus. 
 
O dabar perduodu žodį Dariui. 
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Darius Maikštėnas, valdybos pirmininkas, „Ignitis grupės“ vadovas 
 
[22 skaidrė] 
 
Ačiū, Jonai. Norėčiau apibendrinti „Ignitis grupės“ 2024 m. 9 mėn. rezultatus.  
 
Kalbant apie strateginius rezultatus, tęsėme Žaliųjų pajėgumų Portfelio plėtrą ir iš viso Portfelį 
padidinome apie 600 MW iki 7,7 GW, t. y. padidinome tiek Užtikrintus, tiek Veikiančius pajėgumus. Be 
to, pasiekėme reikšmingus projektų vystymo etapus. Silezijos VP II ir Kelmės VP patiekė pirmąją elektrą 
į tinklą bei priėmėme Galutinį investicinį sprendimą dėl Tumės saulės parko.  
 
Toliau – mūsų tvarumo iniciatyvų pažanga. Mūsų Žaliosios gamybos dalis siekė 83,6 proc. Sumažinome 
2 apimties emisijas 34,5 proc., užfiksavome geresnius nei planuota darbuotojų ir rangovų TRIR rodiklius 
ir išlaikėme aukštus ASV reitingus.  
 
Ir galiausiai, kalbant apie finansinius rezultatus, padidinome mūsų Koreguotą EBITDA 15,0 proc. iki 397,0 
mln. Eur ir išlaikėme stiprų balansą. Tai patvirtinta ir „S&P“ mums suteiktas „BBB+“ kredito reitingas su 
stabilia perspektyva.  
 
Vadovaudamiesi Dividendų politika, išmokėjome dividendus už pirmąjį šių metų pusmetį.  
 
Atsižvelgdami į stiprius mūsų Žaliųjų pajėgumų rezultatus, padidinome visų 2024 metų Koreguoto 
EBITDA prognozę ir atnaujinome Investicijų prognozę. 
 
Norėčiau jums padėkoti, kad mus išklausėte. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
[23 skaidrė] 
 
Dėkoju pranešėjams. Dabar atsakysime į jūsų klausimus. Pirmasis klausimas: „III ketv. Žaliųjų pajėgumų 
segmente pagaminta elektra, palyginti su 2023 m. 9 mėn., išaugo 31 proc., pajamos, palyginti su 2023 
m. 9 mėn., išaugo 13,7 proc., o EBITDA – tik 2,4 proc. Ar galėtumėte pateikti daugiau detalių apie kuklų 
EBITDA pokytį šiuo laikotarpiu?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, trumpai tariant, EBITDA kryptis yra teigiama. Be to, turime tam paaiškinimą. Šis skirtumas, t. y. 
augimo tempas, susijęs su veiklos sąnaudomis. Mūsų veiklos sąnaudas veikia dvi priežastys: viena 
priežastis yra vienkartinės išlaidos, daugiausia susijusios su mūsų projektų finansavimo pratybomis, 
kurias vykdėme šį ketvirtį, o kita – didesnės veiklos sąnaudos, susijusios su įmonės augimu. Iš esmės – 
samdome naujus darbuotojus, reikalingus šiuo metu vystomiems projektams. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Ar „Ignitis“ turėjo pirkti daug didesnį kiekį elektros (nei įprastai), siekiant įvykdyti savo 
elektros prekybos sutarčių įsipareigojimus III ketv.?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, bendrai taikome taisyklę, kuria vadovaujantis sudarome prekybos sutartis dėl 60–70 proc. vėjo ir 
saulės elektrinių bazinio gamybos kiekio. Tai reiškia, kad paliekamas tikrai didelis rezervas. O šį ketvirtį 
nuokrypių nuo papildomos elektros pirkimų rinkoje istorinio lygio nebuvo. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
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Kitas klausimas: „Ar „Ignitis grupė“ nukentėjo parduodama elektrą pagrindinėse rinkose dėl to, kad 
sumažėjo elektros energijos, pagamintos naudojant vėjo technologijas, kainos (pardavėjo rizika)?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, trumpai tariant, mes užfiksavome gerokai mažesnes kainas Baltijos rinkoje, bet to ir tikėjomės, tad 
mums tai ne naujiena. Tačiau, mus maloniai nustebino Lenkija. Ten, ypač kalbant apie projektus, kurie 
turi CfD paramą, matome gana nedidelį užfiksuotų kainų mažėjimą. Bendrai kalbant apie visą portfelį, 
užfiksuotos kainos nebuvo tokios mažos, kokių tikėjomės, ypač Lenkijos rinkoje. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kita gautas klausimas yra: „Ar galėtumėte pasakyti, kokiomis vidutinėmis kainomis pasirašote naujas 
elektros prekybos sutartis?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, kalbant apie naujas prekybos sutartis, šį ketvirtį pasirašėme vieną didelę išorinę elektros 
prekybos sutartį, bet negalime atskleisto kainų lygio dėl sutartyje numatytų sąlygų, tačiau mūsų 
pasirašomose sutartyse kainų lygis ir toliau atitinka mūsų grąžos reikalavimus. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Ar, atsižvelgiant į tai, kad obligacijų pajamingumas mažėja, o elektros kainos 
stabilizuojasi, pastebite didesnį potencialių investuotojų susidomėjimą turto rotacijos sandoriais? Kada 
galėtume tikėtis daugiau naujienų?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Į šį klausimą atsakysiu trumpai. Neturime naujienų dėl turto rotavimo ir, kaip visada, paskelbsime apie 
juos rinkai, tik tada, kai sudarysime įpareigojančius susitarimus. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Ar, atsižvelgiant į atnaujintas ir iki 750–900 mln. Eur susiaurintas šių metų investicijų 
sąnaudas, galime tikėtis, kad dividendai augs daugiau nei numatomi 3 proc. per metus?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, kalbant apie dividendų politiką, galiu pasakyti, kad ir toliau tvirtai laikomės savo Dividendų 
politikos. Tai reiškia – bent 3 proc. augimą kiekvienais metais. To mes planuojame laikytis. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas taip pat apie investicijas: „Ar galėtumėte pateikti 2025 m. potencialių investicijų 
prognozę?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
2025 m. prognozę pateiksime kartu su metiniais rezultatais, taigi – kitų metų pradžioje. Geriausia 
dabartinė prognozė yra mūsų naujausias strateginis planas, kuriame numatomas investicijų lygis 4 metų 
laikotarpiu. Juo vadovaujantis, galite tikėtis daugmaž panašaus investicijų lygio, kaip ir 2024 m. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
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Kitas klausimas: „Atsižvelgiant į tai, kad 2023 ir 2024 m. FCF yra neigiami, ar planuojate pasiekti neutralų 
ar teigiamą FCF lygį iki 4 GW žaliosios energijos plano įgyvendinimo 2030 m.?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Kalbant apie FCF, tikriausiai racionalu tikėtis, kad 2030 m. FCF bus teigiami. Kita vertus, mes tiesą sakant 
neturime išsikėlę tikslo, kad FCF būtų teigiami. Taigi, mes mąstome taip: turime atrasti balansą tarp mūsų 
investicijų programos, Dividendų politikos ir kredito rodiklių. Taigi, kol juos galima subalansuoti ir 
užtikrinti, kad mūsų akcininkai yra patenkinti, mūsų kreditoriai yra patenkinti, o investicijos atliekamos, 
mums toks veikimo principas yra priimtinas. Taip pat, kol mūsų vystomi projektai teikia pridėtinę vertę 
akcininkams, tol juos ir vystysime. Jei neturėsime tokių projektų, projektų nevystysime ir grąžinsime 
pinigus akcininkams.  
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Kaip veikia bandymų laikotarpis iki komercinės veiklos pradžios? Ar Silezijos VP II ir 
Kelmės VP projektai bandymų metu tiekia elektrą rinkos kaina? Ar bandymų metu visos vėjo elektrinės 
veikia?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taip, jos tiekia elektrą rinkos kaina, o vykstant bandymams įprastai gamyba palaipsniui auga. 
Pradedame nuo pirmos vėjo elektrinės, tada prijungiame antrą, tada trečią, ketvirtą ir t. t. Taigi, 
bandymų metu uždirbtos pajamos auga palaipsniui. Kai patiekiame pirmąją elektrą į tinklą, ją įprastai 
gaminą viena vėjo elektrinė. Po to palaipsniui pajėgumai auga iki kol pasiekiama komercinės veiklos 
pradžia. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Ar investicijos sumažėjo laikinai?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, investicijų prognozė yra susijusi su laikotarpiu, kada bus atliekamos investicijos. Projektai, kuriuos 
nusprendėme vystyti, vystomi pagal planą. Šis pokytis susijęs su tuo, kad mokėjimai bus atlikti vėliau. 
Taigi tai yra laikotarpio klausimas. Dėl šios priežasties atnaujinome šių metų investicijų prognozę. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Tumės SP planuojamas su saulės sekimo sistema. Ar tai vienos, ar dviejų ašių sekimo 
sistema? Kiek planuojate pagaminti per metus iš 1 kW galios?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, tikimės, kad apkrovos koeficientas Tumės SP sieks 13–14 proc. Tačiau man reiktų pasitikslinti su 
mano technine komanda, ar tai bus vienos ar dviejų ašių sistema. Dėl šio klausimo su jumis susisieksime. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Užbaigiame rezultatų pristatymą. Jei turėtumėte daugiau klausimų, būtinai kreipkitės į mūsų Ryšių su 
investuotojais komandą. Dar kartą dėkoju, kad prisijungėte ir su nekantrumu laukiame susitikti su jumis 
per kitą rezultatų pristatymą. 


